
اســتاندار کرمان گفت: ۹۵ درصد آب مصرفی اســتان 

را متاســفانه به کشــت کم بازده می دهیم در حالی  که 

سالانه بیش از یکهزار هکتار از پسته ما خشک می شود 

اما گلخانه هیدروپونیک )آب کشــت ( آب نمی خواهد 

و کشــت بایــد به ســمت بازدهــی برود. علــی زینی وند 

در آیین افتتاح طرح اضطراری آبرســانی کرمان افزود: 

رویکرد ما باید مقابله با کشاورزی سنتی باشد و در این 

مسیر باید مقاومت، مقابله  و حتی اعمال قانون کرد.

وی افزود: به این علت برای تامین بخشی از آب شرب 

کرمان باوجود مشکلات شرمنده مردم هستیم؛ طبیعی 

است چون که رینگ شهر اجرا نشده و به برخی مناطق 

آب کمتر می رسد.

 انتقاد استاندار کرمان 
از اختصاص ۹۵ درصد آب 
مصرفی به کشت کم بازده
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جورکشی صنایع بزرگ استان؛

 پایان قطعی برق 
تجاری و خانگی در کرمان

مدیر امور دیسپاچینگ و فوریت های برق شرکت توزیع 
نیــروی برق شــمال اســتان کرمــان گفت: بــا همکاری 
صنایــع بــزرگ ایــن اســتان و مدیریــت مصــرف، دیگر 
خاموشــی در بخش هــای تجــاری و خانگی این اســتان 

نخواهیم داشت.
حسین علیزاده افزود: در روزهای اخیر به دلیل افزایش 
مصرف برق شاهد افزایش خاموشی ها در بخش های 
تجــاری و خانگــی بودیم که با توجه به کاهش مصرف 
برق از طرف صنایع استان کرمان، برق در بخش های 

غیرصنعتی قطع نمی شود.
وی تصریح کرد: هرگونه خاموشی احتمالی در استان 
کرمــان نیــز قبل از اعمال حتما از طریق اطلاعیه های 
شرکت توزیع برق به آگاهی مشترکان خواهد رسید.

مدیــر امــور دیســپاچینگ و فوریــت هــای برق شــرکت 
توزیع نیروی برق شــمال اســتان کرمان با بیان اینکه 
پیــک مصــرف برق تــا انتهای مــرداد ادامــه دارد اظهار 
داشــت: شهروندان همچنان به مدیریت مصرف برق 
توجــه داشــته باشــند تــا عــلاوه بــر کاهــش هزینــه، از 

خاموشی های احتمالی جلوگیری شود.
وی بیان کرد:هم اکنون صنایع بزرگ کرمان با حداقل 
ظرفیت در حال فعالیت هســتند تا مشــکلات قطعی 

برق در این استان به حداقل برسد.

معاون عمرانی استاندار کرمان خبر داد:

رشد ۲۶ درصدی بودجه 
مصوب شهرداری های کرمان

معــاون هماهنگــی امور عمرانی اســتاندار کرمان گفت: 
بودجه مصوبه ســال ۱۴۰۰ شــهرداری های استان ۳ هزار 
و ۵۹۶ میلیارد تومان است که ۲۶ درصد رشد نسبت به 

سال قبل را نشان می دهد.
ســیدمصطفی آیت اللهی موســوی در نشســت مجــازی 
گرامیداشــت روز شــهرداری ها و دهیاری هــا بــا حضــور 
و  دهیاری هــا  ســازمان  معــاون  و  کرمــان  اســتاندار 
شــهرداری های کشــور از محل ســالن پیامبر اعظم )ص( 
اســتانداری کرمــان اظهــار داشــت: ۵۹ درصــد جمعیــت 
استان کرمان شهری و ۴۱ درصد آن را جمعیت روستایی 
تشکل می هند که بعد از اجرای طرح های مناسب اقتصاد 
مقاومتی شاهد مهاجرت معکوس در بعضی از روستاهای 

استان بودیم.
وی عنوان کرد: در مجموع اســتان کرمان ۲۰ شــهرداری 
درجه سه، ۱۴ شهرداری درجه چهار، ۱۰ شهرداری درجه 
شــش، ۹ شــهرداری درجه پنج، هشــت شــهرداری درجه 
یــک، چهــار شــهرداری درجه های دو، هفت، هشــت و ۹ 

داریم و شهرداری کرمان هم درجه ۱۱ است.
معــاون هماهنگــی امور عمرانی اســتاندار کرمان بودجه 
مصوبه سال گذشته شهرداری های استان را ۲ هزار و 8۵۲ 
میلیارد تومان اعلام کرد و افزود: ســال گذشــته ۱۱ هزار 
میلیارد ریال نیز از محل ملی و استانی به شهرداری های 

استان کمک شده است.
آیــت اللهــی موســوی ابراز داشــت: بودجه مصوبه ســال 
۱۴۰۰ شهرداری های استان ۳ هزار و ۵۹۶ میلیارد تومان 
اســت که ۲۶ درصد رشــد نســبت به ســال قبل را نشان 
می دهــد و تــا الان حــدود ۳88 میلیارد تومان نیز به آنها 

کمک شده است.
ســازمان   ۹۹ ســال  اهدایــی  ماشــین آلات  گفــت:  وی 
شهرداری ها و دهیاری های کشور به شهرداری های استان 
۱۱ دســتگاه و امســال ۳۹ دســتگاه بوده ضمن آنکه 7۲ 
فقــره نیــز تجهیــزات فــردی در ایــن ایــام به شــهرداری ها 

واگذار شده است.
معــاون هماهنگــی امــور عمرانی اســتاندار کرمــان ادامه 
داد: سال گذشته حدود ۴۰ میلیارد تومان وجه قیر برای 
شــهرداری های اســتان تامین و به حساب آنها واریز شد 

اما امسال هنوز مبلغی داده نشده است.
وی با اشاره به آمار پرسنلی شهرداری های استان گفت: 
۱۱ هــزار و ۲78 نفــر مجمــوع نیروهــای رســمی، پیمانی و 

قراردادی شهرداری های استان هستند.
آیت اللهی موسوی همچنین از جذب و بکارگیری ۳۰ نفر 
نیروی متخصص در آتش نشــانی ها نام برد و بیان کرد: 
مجــوز تبدیــل وضعیت اســتخدامی ایثارگــری ۳۹۰ نفر و 
قراردادی های انجام کار معین 88 نفر گرفته شده است.
وی اضافه کرد: با صدور مجوز برای شهرداری های کرمان 
و جیرفت در مجموع استان کرمان ۳7۰ نفر نیروی انجام 
کار معیــن در شــهرداری های اســتان مجــوز بــه کارگیــری 

گرفته می شود.
معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار کرمان با اشاره 
بــه ۲۶7۰ روســتای دارای دهیــاری مصــوب در اســتان 
گفــت: یــک هــزار و 87۱ روســتای بــالای ۲۰ خانوار تحت 
پوشش آب آشامیدنی بهداشتی در استان داریم ضمن 
آنکــه 7۶۰ روســتای اســتان نیــز به صورت ســیار و تانکر 

آبرسانی می شوند.
آیت اللهی موسوی ادامه داد: ۴۹8 روستای زیر ۲۰ خانوار 
تحت پوشش آب آشامیدنی سالم داریم و ۲۲7۴ روستا 

فاقد آب آشامدنی سالم هستند.
از  کرمــان  اســتاندار  عمرانــی  امــور  معــاون هماهنگــی 
گازرســانی بــه یــک هــزار و ۴۳۳ روســتای اســتان خبــر 
داد. وی بــا بیــان اینکــه ۳ هــزار و ۲7 روســتای بــالای ۲۰ 
خانــوار در اســتان کرمــان یعنــی ۱۰۰ درصــد آنهــا از بــرق 
برخــوردار هســتند، افــزود: ۲ هــزار و ۱88 روســتا تقریبــا 
7۰ درصــد روســتاهای زیــر ۲۰ خانــوار اســتان کرمــان نیز 

برق دار هستند.
ایــن مقــام مســئول خاطــر نشــان کرد: ســال گذشــته 7 
دســتگاه ماشــین آلات آتش نشــانی و حمــل زبالــه بــه 

دهیاری های استان داده شده است.

 در نشست کمیسیون بیمه، بانک و مالیات 
اتاق کرمان مطرح شد

 سایه تهدیدهای چندجانبه 
بر سر »تولید«

رئیس اتاق کرمان در نشست کمیته مالیاتی کمیسیون 
بیمــه، بانــک و مالیــات اتاق بــا تاکید بــر اینکه تولید، 
مظلوم ترین بخش کشــور اســت، گفت: اگر دستگاه 
قضایــی بــه کمک تولیــد نیاید، تفکر بســته، عملکرد 
ســلیقه ای، جهــل، تــرس و مســائل فرهگــی تیشــه به 
ریشه تولید می زنند. سیدمهدی طبیب زاده افزود: اتاق 
کرمان از فعالیت های اقتصادی شفاف حمایت می کند 
اما اگر فضای کســب و کار بهتر نشــود سرمایه گذاران 
به سایر استان ها می روند. وی ادامه داد: تاکنون آب و 
محیط زیست را از دست داده ایم و تا چند سال آینده 
ظرفیــت معــادن نیز تمام می شــود و اگر در این مدت 
ســرمایه گذاری صــورت نگیــرد و اشــتغال از بین برود، 
استان در دو دهه آینده چگونه می خواهد سر پا بماند؟

طبیــب زاده، بــا اشــاره بــه اینکــه رتبه فضای کســب و 
کار کرمــان در کشــور ســی ام اســت، اظهــار کــرد: بــه 
علت تفکر حاکم بر برخی دستگاه ها، پیش فرضی در 
ذهــن تصمیم گیــران وجود دارد مبنی بر اینکه فعالان 
اقتصادی غارت گر هستند و متاسفانه این تفکر بین 
کارمندان تا مدیران رده های بالاتر وجود دارد. رئیس 
اتــاق کرمــان افــزود: فقــط چنــد شــرکت بزرگ اســتان 
می توانند از پس مسائل خود برآیند و سایر بنگاه های 
اقتصادی کوچک و متوســط یتیم هســتند و نمی توان 

با فشار به تولید کار را پیش برد.
وی تصریح کرد: کشور ما در سخت ترین شرایط تحریم 
دنیا، با تولید توانست سر پا بماند اما در همین شرایط 
به علت مشــکلات بســیاری که به ویژه توسط بانک ها 
ایجاد شده، برخی تولیدکنندگان با بیماری های جسمی 
و روحی ســختی روبرو هســتند. طبیب زاده خاطرنشان 
کرد: امســال در هر جلســه پرداختن به شــعار ســال با 
عنوان تولید، مانع زدایی ها و پشتیبانی ها مورد تاکید 
اســت کــه البتــه این موضوع همیشــه دغدغــه فعالان 
اقتصادی بوده اما حجم انبوه پرونده های مالیاتی، عدم 
حضــور نماینــدگان دســتگاه قضایــی، کاهــش کیفیت 
کار بــه دلیــل افزایــش حجــم پرونده هــا، دغدغــه جدی 
آنهاســت.  وی گفت: مســئله دادرســی مالیاتی انقدر 
مهم است که پیشنهاد راه  اندازی ساختمان جداگانه ای 
برای هیات های حل اختلاف و دادرسی مالیاتی داشتیم 
کــه خوشــبختانه این ســاختمان بــزودی راه اندازی می 
شود. رئیس اتاق کرمان در زمینه رسیدگی رندومی به 
اظهارنامه های مالیاتی بر اســاس قانون، گفت: وقتی 
قانون رســیدگی رندومی را می نوشــتند می دانســتند 
ساختار آماده نیست اما با دانستن این موضوع رندوم 
را اعلام کردند که درخواست می شود این موضوع در 
نشست اواخر تیرماه شورای گفت و گوی استان بررسی 

و موضوع اجرای صحیح آن مصوب شود.
بــرای  بــا برگــزاری دوره هــای آموزشــی  وی در رابطــه 
نماینــدگان دادگســتری، مالیاتــی و بخــش خصوصــی 
در هیات های حل اختلاف مالیاتی پیشــنهاد داد دوره 
هــای آموزشــی مربوطــه بــا اســتفاده از امکانــات اتــاق 
کرمان برگزار شود.  نایب رئیس اتاق کرمان نیز در این 
نشست موضوع پیگیری حضور نماینده دادگستری در 
هیات های حل اختلاف مالیاتی را مطرح کرد و گفت: 
از این پس قرار شــده ســاعت برگزاری نشســت هیات 
ها ۱۶ تا ۱8 با حضور قضات باشــد  که خوشــبختانه با 
پیگیری های مدیرکل امور مالیاتی استان و اتاق کرمان 
ساختمان جدید دادرسی مالیاتی استان هفته آینده به 
بهره برداری می سد. جلیل کاربخش افزود: درخواست 
مــی شــود تــا زمــان تصویــب اصلاحیــه قانــون مالیات، 
قضــات آمــوزش هــای تخصصی و ویژه را ببینند تا آرای 
صادرشده توسط آنها در هیات های حل اختلاف بتواند 
تضامــن اجــرای عدالت باشــد. وی اظهــار کرد: در حال 
حاضر قرار شــده دریافت مالیات از خودروهای لوکس 
و خانــه هــا دریافــت شــود و از طرفــی دریافــت مالیات 
عایدی بر سرمایه نیز حداکثر تا دو ماه آینده اجرایی می 
شود که به این دلایل باید به مبحث دادرسی مالیاتی 
اهمیت داده و تخصصی تر دیده شود. در ادامه عضو 
هیات رئیســه اتاق کرمان با اشــاره به نحوه اجرای ماده 
۹7 قانون مالیات های مســتقیم گفت: بر اســاس این 
قانون باید رسیدگی به اظهارنامه های مالیاتی به صورت 
رندومی اتفاق بیفتد و تشخیص علی الراس حذف شود، 
که بر اساس آنچه اتفاق افتاده به نظر می رسد بیش 
از ۶۰ درصد اظهارنامه ها رســیدگی می شــود و این بر 
خلاف رندوم بودن است. عباس جبالبارزی افزود: وقتی 
در کشــور بیــش از ۱۰۰ هــزار نفر اظهارنامه ارســال می 
شود به طور قطع به تعداد هر اظهارنامه یک کارشناس 
وجود ندارد و باید اظهارنامه های زیادی در بازه زمانی 
کوتاه مدت توسط افراد محدودی بررسی شوند و ممکن 
است در این بین بخشی از هزینه ها رد و کار به اعتراض 
و رسیدگی در هیات ها کشانده شود. وی اظهار کرد: 
اگر این ماده قانونی پذیرفته و ابلاغ شده این پرسش 
مطرح می شود که چرا باید رسیدگی ها اینگونه باشد 
و فرآینــد طولانــی توســط مودی طی شــود؟ جبالبارزی 
خاطرنشــان کــرد: تعداد اظهارنامــه های مالیاتی بنگاه 
های اقتصادی مشخص است و اگر تعداد رسیدگی ها 
نشان از رندومی بودن نداشته باشد، فعالان اقتصادی 
نســبت به این موضوع اعتراض دارند. وی ادامه داد: 
در دســتگاه های مرتبط و همچنین رســانه های ما همه 
از تلاش برای تحقق شــعار ســال صحبت می کنند اما 
در واقــع هیــچ اتفاقــی بــرای بهبود فضای کســب و کار 
اســتان نیفتاده اســت. عضو هیات رئیسه اتاق کرمان 
بــا اشــاره بــه اینکــه بیشــتر تصمیم گیری ها در اســتان 
وابسته به تصمیم ها در تهران است، گفت: در استان، 
تصمیم مدیران تهران اجرا می شود و در کشور آنقدر با 
بخشنامه ها قانون را ضعیف می کنند که پیشنهاد بخش 

خصوصی اجرای صحیح قانون است.

نماینده مجلس: حدود ۵0 درصد آب کرمان نشتی دارد؛

پروژه اضطراری آبرسانی شهر کرمان افتتاح شد
پــروژه اضطــراری آبرســانی شــهر کرمــان در قالــب بهــره برداری 
از هفــت حلقــه چــاه آب آشــامیدنی بــا دبــی ۲۰۰ لیتــر در ثانیه 
در محــور کرمــان - جوپــار افتتــاح شــد.این پــروژه بــا اعتبار ۴۲۰ 
میلیــارد ریــال طــی چهار ماه با ۶ هزار و 8۰۰ متر خط انتقال به 

اجرا درآمده است.
نماینــده کرمــان و راور در آیین افتتاح طرح اضطراری آبرســانی 
کرمان گفت: در شــهرها و روســتاهای این اســتان از ۳۰ تا ۵۰ 
درصد نشت آب به علت فرسودگی شبکه داریم که طی قرارداد 
بلند مدت با بخش خصوصی می توانیم این مشکل را رفع کنیم.
محمدرضــا پورابراهیمــی افــزود: یکــی از دلایــل اصلــی کــم آبی 
کرمان سیســتم شــبکه آبرسانی بوده که آمار نشت آب کرمان 

نگران کننده است.
وی ادامه داد: به میزان ارزش ازبین رفتن آب، این پروژه را طی 
قراردادی به پیمانکار بخش خصوصی بدهیم که آن را بفروشد 

در مقابل شبکه آبرسانی کرمان را نوسازی کند.
وی اظهار داشت: این کار توسط صنایع برای تامین آب صنعت 
از فاضلاب نیز تجربه شده که امیدواریم این موضوع در دستور 

کار قرار گیرد.
پورابراهیمــی تاکیــد کــرد: ظرفیــت مجلــس شــورای اســلامی و 
کمیســیون اقتصــادی را پــای کار آوردیــم و در ایــن زمینه ۲ هزار 
میلیــارد تومــان فاینانــس بانکــی انجــام دادیم که اگــر نبود کار 

انتقال آب خلیج فارس نیز پیش نمی رفت.
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی با اشاره به 
وضعیت مصرف آب شــرب، کشــاورزی و صنعت استان کرمان 
گفــت: متوســط مصــرف بخــش کشــاورزی اســتان پنــج درصــد 
از میانگیــن کشــور بالاتــر اســت. اصــلاح الگوی کشــت باوجود 
شــرایط فعلــی یــک ضــرورت اســت و نمــی توانیــم بــا این وضع 
اســتمرار یابیــم لــذا بایــد اقدامــی مهــم در بخــش کشــاورزی در 

دستور کار قرار دهیم.
پورابراهیمــی یــادآور شــد: ســالانه ۶ میلیــارد مترمکعب آب در 
استان کرمان برداشت می شود که ۹۵ درصد آن در کشاورزی 
می باشد در حالی که میانگین کشور ۹۰ درصد است و مصارف 
صنعت و شرب نسبت به استحصال و بازگردانی آب آن ناچیز 

است.
وی بیــان داشــت: اقدامــات ســال هــای اخیــر بــه علــت رویکرد 
بــدون صرفــه  بــوده و تولیــدات مــا،  غیرتخصصــی کشــاورزی 

اقتصادی بیشترین مصرف آب را دارد.
این نماینده مجلس از استاندار و سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
اســتان کرمان درخواســت کرد که نگاهی ویژه به این بخش در 

برنامه هفتم توسعه داشته باشند و اظهارداشت: اینها الزامات 
ما است که الزام داریم به تغییر زیرا ادامه وضع موجود اتفاقات 

ناگواری را برای استان رقم می زند.
نماینده کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی افزود: سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی تغییر در سهم مصرف کشاورزی استان از 
منابع آبی را در دستور کار خود قرار دهد و نکته دیگر انتقال 
از خلیج فارس است که کاری بزرگ محسوب می شود زیرا ۶ 
سال در دستور کار قرار داشت و سال گذشته افتتاح شد.

وی خاطرنشــان کرد: دسترســی به آب خایج فارس از مسیر 
انتقــال سرچشــمه و مســیر کرمــان - یزد امکان پذیر شــده و 
در ایــن زمینــه نشســت هایــی بــا رئیس ســازمان مدیریت و 

برنامه ریزی استان کرمان، صنایع و وزارت نیرو داشتیم.
این نماینده مجلس ادامه داد: استاندار کرمان نیز پای کار 
آمد و کاری کرد که مسیر انتقال خلیج فارس را با قاطعیت 
و مجدانه در دستور قرار دهیم که ظرف یک ماه آینده طی 

توافقات صورت گرفته عملیاتی می شود.
پورابراهیمــی بــا اشــاره به کمبود آب شــرب کرمــان و قطعی 
آب گفــت: وضعیــت را درک مــی کنیم، در دفتر خودمان در 
میدان ولیعصر کرمان آب شرب نداریم اما در کنار مسئولان 
قرار داریم که با مدیریت صحیح این روزهای دشوار را پشت 

سر بگذاریم.
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب اســتان کرمان هم در این 
آییــن بــا اشــاره بــه حمایت هــای اســتاندار، معــاون عمرانی، 

نماینــدگان کرمــان در مجلــس، رییــس ســازمان مدیریت و 
برنامــه ریــزی اســتان و ســایر مســئولان گفــت: تــا حــد توان 
مشکلات آب رابر، بافت و کرمان را رفع کردیم و تعهد دادیم 
بخشی دیگری از مشکلات آب کرمان را نیز بزودی رفع کنیم.
محمــد طاهــری افــزود: هفت حلقه چــاه دارای ظرفیت را در 
آخرین نقاط دشت های پیرامون کرمان با همکاری شرکت 
هلیــل آب جســتجو و شناســایی در کوتاهتریــن زمان پروانه 

بهره برداری برای این چاه ها صادر شد.
وی اظهار داشــت: حفاری این چاه ها توســط چند دســتگاه 
همزمان انجام شــد و بلافاصله ۱۲ کیلومتر خط جمع آوری 

آب را اجرا کردیم.
بــه گــزارش ایرنــا، وی ادامــه داد: بــه  مــوازات آن خــط ۲۰ 
کیلوولــت بــرق را بــه طــول ۱۲ کیلومتــر خریــداری کردیــم که 
مشــکلات خــاص خــود را داشــت، همچنیــن در اجــرای ایــن 
پــروژه طــی ۲ نقطــه به بزرگــراه برخورد کردیــم که به صورت 

تونلی پروژه اجرا شد.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان کرمان با بیان اینکه 
کارهای اداری این پروژه ظرف یک روز انجام شد تصریح کرد: 
۶ هزار و 8۰۰ متر لوله قطر ۵۰۰ را تامین کردیم و در این پروژه 
تاکنون ۴۲ میلیارد تومان هزینه شده که تمام اعتبارات آن 

را به صورت استقراض تامین کردیم.
وی افــزود: ایــن پــروژه بــه مــردم کرمــان هدیه می شــود تا با 
مشکلات کمتری تابستان گرم امسال را پشت سر بگذارند.

در بازار اصلی بورس کالا؛

 گندله »گهرزمین« 
و شمش »فولاد زرند ایرانیان« پذیرش شدند

مدیریــت پذیــرش و بازاریابــی شــرکت بــورس کالای ایران با 
صدور اطلاعیه های جداگانه ای از پذیرش گندله سنگ آهن 

شــرکت گهرزمیــن و شــمش فــولادی شــرکت »فــولاد زرنــد 
ایرانیان« در بازار اصلی این بورس خبر داد.

برایــن اســاس، گهرزمیــن پــس از پذیــرش کنســانتره خــود 
ایــن بــار گندلــه را در بــورس کالا پذیرش کرده تا از ســازوکار 
شــفاف عرضــه و تقاضــا در کشــف قیمــت و معامــلات خــود 

استفاده کند.
براســاس ایــن اطلاعیــه، پذیرش گندله ســنگ آهن شــرکت 
ســنگ آهــن گهــر زمیــن و ســنگ آهــن دانــه بنــدی شــرکت 
سنگ آهن مرکزی رباط پس از بررسی مدارک و مستندات 
در ســیصد و یکمیــن جلســه کمیتــه عرضــه در تاریخ ۱۵ تیر 
مــاه ۱۴۰۰ در بــازار اصلــی بــورس کالای ایران مــورد تصویب 

قرار گرفت.

گفتنی است، پذیرش کنسانتره شرکت سنگ آهن گهرزمین 
در دویست و نود و نهمین جلسه کمیته عرضه در تاریخ 8 
تیر ماه و پس از بررسی مدارک و مستندات در بازار اصلی 

بورس کالای ایران مورد تصویب قرار گرفته بود.
پذیرش شمش فولادی فولاد زرند ایرانیان در بازار اصلی

مدیریــت پذیــرش و بازاریابــی شــرکت بــورس کالای ایران با 
صدور اطلاعیه ای از پذیرش شــمش فولادی شــرکت فولاد 

زرند ایرانیان در بازار اصلی این بورس خبر داد.
براساس این اطلاعیه، پذیرش شمش فولادی شرکت فولاد 
زرند ایرانیان پس از بررســی مدارک و مســتندات در سیصد 
و یکمیــن جلســه کمیتــه عرضــه در تاریــخ ۱۵ تیر مــاه جاری 
در بازار اصلی بورس کالای ایران مورد تصویب قرار گرفت.

بررسی تورم استانی اجاره  در بهار 1400؛

رکورد تورم اجاره بها شکست

بررســی نرخ تورم اجاره بها از ســال ۹۵ تا کنون نشــان می دهد 
تورم نقطه به نقطه اجاره بهای واحد های مسکونی در خانوارهای 
شهری به ۲۹.۱ درصد رسیده که بالاترین رکورد در ۵ سال اخیر 

به حساب می آیِد.

به گزارش اقتصاد کرمان، به نقل از مرکز آمار در برآورد شاخص 
قیمــت مصــرف کننــده، یکی از بخش های مهم بخش مســکن 
است. که شامل زیر بخش های "اجاره بهای واحدهای مسکونی" 
و "خدمات نگهداری و تعمیر واحد مســکونی" )تعمیرات جزئی 

واحد مسکونی: لوله کشی، گچ کاری، برق کاری، نصب ایزوگام 
و...( است.

 در فصــل بهــار ١٤٠٠، شــاخص قیمــت اجــاره بهــای واحدهــای 
مسکونی در مناطق شهری، به عدد ٢٢٦,٠ رسید که نسبت به 
فصل قبل  ٧.٧ درصد افزایش داشته است. در این فصل استان 
کردستان با ٨.٩ درصد بیشترین و استان لرستان با ٠.٦ درصد 
کمترین نرخ تورم فصلی را در بین استانهای کشور داشته اند. 
درصــد تغییــرات شــاخص قیمــت اجاره بهــا در فصل بهــار ١٤٠٠ 
نســبت به فصل مشــابه ســال قبل )تورم نقطه به نقطه(، ٢٩.١ 
درصد اســت که نســبت به فصل زمســتان ١٣٩٩)٢٨.٩ درصد(، 

٠.٢واحد درصد افزایش نشان می دهد.
در ایــن فصــل، نــرخ تورم نقطه بــه نقطه در اســتان کرمان۱۹.۹ 
بــوده بــه عبارتــي در فصل بهــار١٤٠٠ خانوارهــاي کرمانی به طور 
متوســط۹.۲ واحد درصد كمتر از ميانگين كل كشــور در بخش 

اجاره بها هزينه كرده اند.
 در این فصل بیشترین نرخ تورم نقطه به نقطه  با ٣٩.٦ درصد 
مربوط به اســتان کرمانشــاه و کمترین نرخ تورم نقطه به نقطه 
با ١٣.٩ درصد مربوط به اســتان سیســتان و بلوچســتان اســت. 
بــه عبارتــی در فصــل بهــار١٤٠٠ خانوارهای اســتان کرمانشــاه به 
طــور متوســط ١٠.٥ واحــد درصــد بیشــتر از میانگیــن کل کشــور 
و خانوارهای اســتان سیســتان و بلوچســتان بطور متوسط ١٥.٢ 
واحــد درصــد کمتــر از میانگیــن کل کشــور در بخــش اجــاره بهــا 

هزینه کرده اند.
نرخ تورم اجاره بها در چهار فصل منتهی به فصل بهار ١٤٠٠ برابر 
٢٨,٨ درصد است. که استان همدان  با ٣٨.٣ درصد بیشترین 
نرخ تورم و استان سیستان و بلوچستان  با ١٣.٦ درصد کمترین 
نرخ تورم را داشــته اند. مقایســه تورم ســالانه اجاره در ۵ ســال 
اخیر نشــان میدهد این رقم بالاترین میزان ثبت شــده تورم در 

این مقطع بوده است
همچنیــن در فصــل بهار ١٤٠٠متوســط افزایش هزینــه اجاره بها 
برای کل خانوارهایی که تمدید قرارداد داشته اند، برابر با ٣٩,٨ 

درصد بوده است.
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